
 

THE DIGITAL LOGISTICS REVOLUTION: ENHANCING 

EFFICIENCY AND TRANSPARENCY 
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 ثورة الخدمات اللوجستية الرقمية: تعزيز الكفاءة والشفافية

Abstract: Digitalization of logistics processes is a key element of modern supply chain management. It includes 

the implementation of automated systems, the use of big data and the Internet of Things to optimize operations. 

Digitalization helps to reduce costs, increase efficiency and improve the quality of customer service. 
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  فيكتوريا أندرريزنا ساميتس
في الجامعة التقنية الوطنية طالبة 

 البيلاروسية

وهي تشمل تنفيذ أنظمة آلية واستخدام البيانات الضخمة إن رقمنة العمليات اللوجستية هي عنصر أساسي في إدارة سلسلة التوريد الحديثة.  الخلاصة :
 .وإنترنت الأشياء لتحسين العمليات. تساعد الرقمنة على خفض التكاليف وزيادة الكفاءة وتحسين جودة خدمة العملاء

 العمليات اللوجستية، الرقمنة، التطور. الكلمات المفتاحية :

 جراجينا فالنتينوفنا بريبيلسكا. أ
الاتصالات المهنية بين الثقافات في بقسم معيدة 

 الجامعة التقنية الوطنية البيلاروسية
 

 

II Международный молодёжный научно-культурный форум/ II International Youth Scientific-Cultural Forum/ المنتدى العلمي والثقافي الدولي الثاني للشباب   

 

Introduction المقدمة  
In recent years, the logistics industry has undergone a significant transformation 

driven by the rapid advancement of technology and the increasing demand for 

efficiency and transparency. Digitalization in logistics refers to the integration of digital 

technologies into all aspects of logistics operations, from supply chain management to 

transportation and warehousing. This evolution is not merely a trend; it is a 

fundamental shift that reshapes how businesses operate, communicate, and deliver 

value to their customers. 

فيييييييات الأيييييييضع  ت اعةيييييييت اتعويييييييتحتليييييييض   ت ا ييييييي    ت ا ع لأييييييي ة تا  يييييييع ت  ةيييييييتت

 ييييي فع ل تد ا لييييي لت الأيييييتواتا   ضعاع ةييييي تا اف يييييلت اف ة وييييي ت  ييييي ت ا  ييييي   تا ا ييييي  فة .تو يييييةتت

 اتقفيييييياتفييييييات ا يييييي    ت ا ع لأيييييي ة ت ايييييي ت  يييييي ت ا لضةيييييي  ت اتقفةيييييي تفييييييات فةييييييات ا  ييييييع ت

 ع نييييييلت اتف ةيييييي  ت ا ع لأيييييي ة ات ييييييىت   ق تو لأيييييي  ت ا عقويييييي ت ايييييي ت اضليييييي تا ا  ييييييةوى.ت يييييي  ت

 ا فيييييعقتايييييةات  يييييت ت أ ييييي يدت نييييييتأ يييييع ترو وييييياتوتةييييي تأ ييييي ة ت ة ةييييي ت فييييي ت ا يييييت   ت

 .ا ا ع ل تاأل ومت الةف تاتفلائه 
Results and discussion النتائج والمناقشة 

The logistics sector is experiencing a transformative shift through the adoption of 

digital technologies, significantly enhancing operational efficiency and decision-making 

processes. The integration of Internet of Things (IoT) devices provides real-time data on 

the movement and condition of goods. Sensors monitor critical factors such as temperature 

and humidity, especially for perishable items, reducing losses and improving inventory 

management. This capability allows for proactive responses to potential issues, leading to 

more efficient supply chain operations. Artificial intelligence (AI) and machine learning 

(ML) are crucial in optimizing logistics. These technologies analyze vast datasets to 

forecast demand and improve route planning, enabling better inventory management and 

minimizing costs. By optimizing delivery routes, AI contributes to faster transportation and 

meets the rising consumer demand for timely deliveries. Blockchain enhances security and 

transparency in logistics operations. Its decentralized nature ensures that all participants 

have access to accurate and tamper-proof information, which verifies the authenticity of 

goods and reduces fraud. This fosters greater trust among stakeholders and strengthens 

collaborative logistics efforts. Big data analytics empowers companies to extract actionable 

insights from the substantial data generated in logistics. By identifying inefficiencies and 

optimizing processes, organizations can enhance demand forecasting and inventory levels, 

leading to improved customer satisfaction through timely deliveries the emergence of 

autonomous vehicles and drones represents a significant advancement in last-mile delivery 

logistics. These technologies can drastically reduce delivery times and costs, particularly 

in urban areas. Autonomous trucks improve long-haul efficiency, addressing labor 

shortages in the logistics sector. 

Digitalization offers several key advantages [1-4]: 

− Improved Efficiency: Automation minimizes manual processes and errors, 

enhancing speed and resource utilization. 

− Cost Reduction: Optimized routes and better inventory management lower 

operating costs, while real-time monitoring reduces downtime. 

− Enhanced Customer Service: Real-time tracking and delivery accuracy empower 

customers, aligning with rising expectations for service. 

− Increased Agility: Digital technologies allow for rapid responses to market 

changes, improving decision-making through real-time data and predictive 

analytics. 

Despite the advantages, challenges persist, including cybersecurity threats, data 

privacy concerns, and high initial investments in technology. Additionally, the need for 

skilled personnel to manage these advanced systems is critical. 

Looking forward, the role of digitalization in logistics is set to grow. As technology 

continues to evolve, innovative solutions will emerge, further enhancing efficiency and 

customer service. Companies embracing these advancements will be better positioned to 

navigate the competitive logistics landscape. 

    ت ا ع لأ ة تأ علالت  قو لت ىتعلا تأ ضات ا لضة  ت اتقفة ات ف توتةزتد   تو ه تقف عت ا 

(تدة ن  تفاتIoT  ةتت ىت ا     ت ا  غة ة تا ف ة  تلضات الت ق.توعفتت   تر هة ت ن تنحت اشة  ت)

 اعقحت ا ت ات ىتحت  تاح ا ت ا و ئا.تأت قلتر هة ت لاو  ت قت اتع   ت ا ت  ت ث ت ق  ت ا ت ق ت

ا اتطعد اتاع ل تد اضلأ  تا لأ ات ال د  تا   فات ف تول  ت ىت ا لأ ئتتاو لأىت   ق ت اف ةان.تألأفحت

  يت ال ق تد و   د  ت و   قة تا ف    ت اف  ف  ات ف توؤ يت ا ت ف ة  تو لأ  ت ا عقو ت ا ثتت     .ت

 ت ا ع لأ ة .تأ   ت(تر ت نتح وف نتفاتأ لأةىت ا    ML(تا ا ت مت لآاات)AI ا    ت لالفض  ات)

تو ةحت   ق ت تا  ض ؤتد اف لتاأ لأةىتأ فةطت افتوقات ف  ت ا لضة  ت  فع   ت ا ة ن  ت او ف    ي

رفو تا ف ةانتاأل ة ت ا   اةف.ت ىتعلا تأ لأةىتطتقت ا لأ ةماتولأ  مت ا    ت لالفض  اتفات اضل ت

ات اعقحت افض ول.تأتةزتألضة ت اوتعتاو  ات اف لت اف ة و ت ىت افلأ ه  ةىت   ت ف ة  ت ا لأ ةمتف

 ا  عكتأ ةىت ا ىتا ا   فة تفات اتف ة  ت ا ع لأ ة .تأوفىتط ةت ه ت الا ت ةو ترنتو عنتا ىت فةات

تو  لقت ىتل  ت ا و ئات  اف  ق ةىت    نة ت اعلع ت ا ت ت ع   ت قةل تا ل ا  تا  لا لات ف 

ت افص   ترل  ب تدةى ت اثل  توتةز تا    ت لاح ة  . ت ى ت ا ع لأ ة تاول   ت ا      ت هع  تاوتةز  

 ا ت انة .ت نتأ  ةلا ت ا ة ن  ت او ف تأف ىت ا ت   ت ىت و  لاصتقؤىتق د  تا  ض ة ت ىت ا ة ن  ت

ترا يت الصعقتاأ لأةىت ت ىتعلا تأ  و  تفات    ت ا     ت ا ع لأ ة . ت ن  ؤ    او ف ت ا اتو م

  ت اف ةانات ف توؤ يت ا تأ لأةىتقض ت اتف ة  اتوف ىتا فؤولأ  تأ لأةىتأعقت  ت اف لتا لأ عو

 اتفلا ت ىتعلا ت ف ة  ت ا لأ ةمتفات اعقحت افض ول.توفث تظهعقت افت    تذ أة ت الة   تا اف ئت  ت

د انتطة قتأل  ل ت  ةتل تفات    ت ا     ت ا ع لأ ة تا  علة تفات افة ت اعةت.توف ىتاه يت ا لضة  ت

ا ا   اةفاتاع ل تفات افض طقت ا وتو .تأتف ت ا  حض  ترنتأل  تد   ت  ةتت ىتراق  ت ا لأ ةمت

ت ا     ت تفاتقف ع تنلصت اتف ا  تا ت ا   تافلأ ف  تطعو  ا ت اضل  ت      ت   تأ لأةى ت الة    ذ أة 

  ا ع لأ ة .

 تقدم الرقمنة العديد من المزايا الرئيسية:

ت  − تا اعف  ا ت اتف ة  ت اة او  تأل ة  ت    ت اأف   تأتف  ت ا     : ت الأت  تأ لأةى توتةز ف 

 ا و    لت افع ق .

ع ضت ا   اةف:تأتف ت افتقت اف لأض تا   ق ت اف ةانتد   ترفو ت   تع ضتأ  اةفت −

  ا  غة اتفاتحةىتأتف ت افت ق  تفات اعقحت ا ت ات   تأل ة تاقحت ا عقفت ىت اتف .

تفلا اتدف تأ لأةىتع   ت اتفلا :تأتف ت ا   اتفات اعقحت ا ت اتا ق ت ا لأ ةمت   تأف ةىت ا −

 و ف ش ت ات ا عقت  ت اف ة و  تا     .

زو   ت افتان :تألأفحت ا لضة  ت اتقفة تد لاو   د  ت الأتوت تا غةت  ت الأعقاتاأ لأةىت ف ة ت −

  أ  ذت الت قت ىتعلا ت ا ة ن  تفات اعقحت ا ت اتا ا   ةلا ت ا ض ؤو .

ت تفا تدف  تق ئف ا ت ا   و   تأة   تلا ت افة و ا ت ى ت اتغم ت الأة ت نااتا    ت ا ى تأه و    ذاك

ا   افتعصعلة ت ا ة ن  اتا لاو ثف ق  ت اااة ت ا  ةت تفات ا  ضعاع ة .تد لإض ف ت ا تذاكاتفإنت

  ا    ت ا ت عظ ةىت هت تلإ  ق ت  يت انظف ت اف ل   تر تتد اغت ا فة .

ت ىت افلتقترنتوضفعت اقت ا  ع ت اتقفاتفات    ت ا     ت  تا اتافات افلأ ل  ا ا ع لأ ة .

تاو  عنت ت اتفلا . تاع    ت ا      توتةز ت ف  ت    ت ا تح ع  تو ظهت ت ا  ضعاع ة ا تأفعق  و فت ق

  ا ت   ت ا اتأ  ض ت  يت ا فعق  تفاتاضاترفو تا  ضل تفات اف ه ت ا ع لأ ات ا ض فلأا.

Conclusion  الخاتمة 
The introduction of digitalization and advanced technologies in logistics is no longer 

a luxury, but a necessity for companies seeking to remain competitive. From the Internet 

of Things and artificial intelligence to blockchain and autonomous vehicles, these 

technologies are transforming logistics operations, providing significant benefits in 

efficiency, cost reduction and customer service quality. Embracing this digital revolution 

will be the key to the successful development of logistics in the future. Digital 

transformation plays an important role in modern logistics, providing new opportunities 

and prospects for innovation and process improvement. It opens up a wide range of new 

electronic and automated technologies that can significantly optimize work in logistics [3]. 

 اف ل   تفات    ت ا     ت ا ع لأ ة تأتف اتد تضتاق تا  ت   تامتوت ت  ع  ت اتقفض تا ا لضة  ت

 ا اتألأت ت ا ت ا ل  تق  ق ت   ت افض فلأ .ت ىت ن تنحت اشة  تا ا    ت لالفض  ات ا ت ا  عكتأ ةىت

ا افت    تذ أة ت الة   اتأتف ت  يت ا لضة  ت   تأ عو ت اتف ة  ت ا ع لأ ة ات ف توعفتتفع ئ ت  ةت تفات

اع ضت ا   اةفتا ع  تع   ت اتفلا .ت نتأ ضات  يت اثعق ت اتقفة توة عنت    حت ا فعوتت ا     ت

تفات ا     ت ا ع لأ ة ت  اض  حتا      ت ا ع لأ ة تفات افلأ ل  . ت هفل  و تلت ا  ع ت اتقفات اقل 

تو  حت  فع  تا وت  ت ني تالاد   قتاأ لأةىت اتف ة  . ت  و   تاآف قل  تحةثتوعفتتفتلل   ىتت ا  وث ا

 [.3 ا لضة  ت لإا  تانة تا لآاة ت ا  و  ت ا اتوف ضه تأ لأةىت اتف تفات ا     ت ا ع لأ ة تد   ت  ةتت]
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